

**IDEA ASAS DENG XIAOPING TERHADAP  
REFORMASI PASARAN SEJAK TAHUN 1978**

**LING TEK SOON**

**TESIS YANG DISERAHKAN UNTUK  
MEMENUHI KEPERLUAN BAGI IJAZAH  
SARJANA SASTERA**

**JABATAN PENGAJIAN ASIA TIMUR  
FALKUTI SASTERA DAN SAINS SOSIAL  
UNIVERSITI MALAYA**

**2002**

Perpustakaan Universiti Malaya



A510911310

## PENGHARGAAN

Dalam disertasi ini, ribuan terima kasih yang ikhlas diucapkan kepada dua orang penyelia saya yang dihormati, iaitu Profesor Voon Phin Keong dan Profesor Madya Dr. Hou Kok Chung. Profesor Voon yang ketika itu sibuk sebagai ketua Jabatan Pengajian Asia Timur telah sudi meluangkan masa untuk memberi tunjuk ajar kepada saya. Beliau sentiasa membantu pelajar-pelajarnya untuk menikmati kemudahan-kemudahan membuat kajian. Dr. Hou pula amat berbesar hati untuk menjadi penyelia saya selepas persaraan Profesor Voon. Kesudian beliau ini telah membebaskan saya daripada masalah penerusan membuat kajian ilmiah ini. Tambahan lagi Dr. Hou juga merupakan seorang ahli akademik yang amat berpengalaman. Beliau telah memberi banyak nasihat yang berguna kepada saya untuk menangani masalah-masalah yang timbul dalam kajian ilmiah ini.

Tidak dapat dilupakan juga Encik Lu Fanzhi dan Zhang Jiamin yang berada di Hong Kong. Semasa saya membuat lawatan sambil mengumpul sumber maklumat di Hong Kong, Shenzhen dan Guang Zhou, kedua-dua pengkaji isu semasa China ini telah memberi banyak pandangan dan saranan terhadap kajian saya. Mereka juga telah menghadiahkan saya banyak sumber maklumat yang sukar didapati di Malaysia. Perbelanjaan tambang pergi balik lawatan tersebut ditaja oleh Lee Foundation, juga ingin saya merakamkan rasa terima kasih di sini kerana membolehkan saya mengadakan lawatan tersebut.

Seterusnya tidak dilupakan bahawa rakan-rakan sekalian yang sering memberi tunjuk ajar atau galakan kepada saya. Mereka ialah Encik Hew Kuan Yau, Fan Pik Sec, Yap Hon Lun, Chan Swee Kai, Liew Hui Nee dan lain-lain lagi yang tidak dapat dirakamkan nama.

Akhir sekali ucapan terima kasih dan minta ampun ditujukan kepada ibu bapa dan isteri saya yang tercinta. Bapa saya Encik Ling Seng Ching, ibu saya Puan Tan Ai Lan dan isteri saya Puan Yap Lay Hoon telah menunjukkan kesabaran yang cukup besar dan sentiasa memberi galakan kepada saya dalam tempoh kajian ini. Tanpa sokongan moral mereka yang teguh ini, bukan sahaja kajian ilmiah ini tidak dapat dihasilkan, malah riwayat akademik saya ini pun tidak dapat dilanjutkan hingga sekarang.